
 

P r o t o k ó ł    Nr  VI/2024 

z Sesji Rady Miasta Ciechanów, odbytej 

dnia 24 października 2024 roku 

 

 

  

Obrady rozpoczęto o godz. 9.00, zakończono o godz. 11.04 

  

Obrady prowadził Pan Michał Jeziółkowski – Przewodniczący Rady Miasta 

Ciechanów, który otworzył obrady VI Sesji IX kadencji Rady Miasta Ciechanów.  

Powitał: Pana Krzysztofa Kosińskiego – Prezydenta Miasta,  I Zastępcę Prezydenta  

Miasta Panią Iwonę Kowalczuk, II Zastępcę Prezydenta Miasta Panią Olgę 

Zmudczyńską-Pabich, Sekretarz Panią Adriannę Saganek, Skarbnika Panią  Ewę 

Szelugę, Panią Małgorzatę Niestępską –Prezesa Elektrociepłowni Ciechanów Sp. 

z o.o., Radnych, Przewodniczących Zarządów Osiedli, Prezesów miejskich spółek, 

obecnych  mieszkańców miasta, oraz oglądających transmisję z obrad.  

  

Pan Michał Jeziółkowski - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów, stwierdził 

kworum i prawomocność obrad.   

 Stan radnych:         21    

 Uczestniczyło w obradach:            21  radnych  

                   

 

Porządek obrad : 

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

2. Ustalenie porządku obrad. 

 

3. Informacja o protokole z V Sesji RM.  

 

4. Informacja organu wykonawczego z realizacji zadań wykonanych  

w okresie międzysesyjnym. 

 

5. Informacja o działalności Elektrociepłowni Ciechanów sp. z o.o. (dawniej  

PEC)  za  2023 rok - druk nr 1; 

 

6. Projekty uchwał. 

1) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 - druk nr 2; 

2) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miejskiej Kłodzko 

- druk nr 3; 



 

3) w sprawie uchylenia Uchwały Rady Miasta Ciechanów Nr 156/XIV/2015  

z dnia 26 listopada 2015 r. w sprawie opłaty od posiadania psów 

- druk nr 4; 

4) w sprawie uchylenia Uchwały Rady Miasta Ciechanów Nr 

328/XXV/2016 z dnia 24 listopada 2016 r. w sprawie zwolnień w opłacie 

od posiadania psów - druk nr 5; 

5) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  

- druk nr 6; 

6) w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących  

ograniczenia w godzinach nocnej sprzedaży napojów alkoholowych 

przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży - druk nr 7;  

7) w sprawie przekazania wniosku według właściwości - druk nr 8. 

 

7. Informacja o oświadczeniach majątkowych. 

8. Interpelacje. 

9. Czas dla Zarządów Osiedli.   

10. Zapytania i wolne wnioski. 

11. Informacja Przewodniczącego dotycząca korespondencji, jaka wpłynęła  

do Rady Miasta w okresie międzysesyjnym.   

12. Zamknięcie obrad Sesji. 

 

  Pkt. 2. Ustalenie porządku obrad.  

 

Radni przyjęli zaproponowany porządek obrad bez uwag. 

 

                  

Pkt. 3. Informacja o protokole z V Sesji RM.  

 

Przewodniczący Rady Miasta  poinformował, że zapoznał się z protokołem  

z poprzedniej sesji,  który w jego ocenie odzwierciedla  przebieg obrad i zapyta,  

o ewentualne uwagi? 

 

              Radni przyjęli protokół z V sesji Rady Miasta Ciechanów bez uwag. 

 

 

Pkt. 4. Informacja organu wykonawczego z realizacji zadań wykonanych  

w okresie międzysesyjnym. 



 

 

Informację przedstawił Prezydent Miasta - Pan Krzysztof Kosiński w formie 

pisemnej. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miasta  zapytał, o ewentualne uwagi lub pytania do tego 

materiału?  

Prezydent Ciechanowa Pan Krzysztof Kosiński poinformował, że Ciechanów 

pozyskał środki zewnętrzne na dofinansowanie budowy krytego lodowiska, boiska 

„Orlik” przy SP nr 1 i budowę nowego mostu przy ul.  Augustiańskiej i przedłużenie 

Al. Unii Europejskiej do ul Przasnyskiej i Gruduskiej.   

Pan Radny Jerzy Racki zapytał, o przeprowadzenie kalkulacji finansowej zamiany 

źródła ogrzewania z pieców na paliwa stałe na ogrzewanie elektryczne w nowo 

remontowanych dwóch budynkach socjalnych w związku ze spodziewanymi 

podwyżkami energii elektrycznej. Pan Radny wyraził zadowolenie z budowy 

nowego mostu przy ul. Augustiańskiej, przy udziale finansowym nie tylko miasta, 

ale także środków zewnętrznych. Budowa mostu prawdopodobnie spowoduje 

budowę nowych inwestycji w tym rejonie miasta.  

Prezydent Ciechanowa Pan Krzysztof Kosiński poinformował, że z publicznych 

deklaracji władz nie nastąpi uwolnienie cen energii elektrycznej w najbliższym 

czasie. Dokumentacja techniczna na budowę nowego mostu została wykonana 

przez miasto w 2016 roku. Z uwagi na bardzo wysoki koszt tej inwestycji, miasto 

bez udziału środków zewnętrznych nie mogłoby jej zrealizować. 

Radni przyjęli przekazaną informację bez innych uwag. 

 

Pkt.5. Informacja o  działalności Elektrociepłowni Ciechanów sp. z o.o. 

(dawniej  PEC). za 2023 rok  - druk nr 1. 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że sprawozdanie było szeroko omawiane na 

posiedzeniach komisji RM. W posiedzeniach komisji brała udział   Pani Małgorzata 

Niestępska – Prezes Elektrociepłowni Ciechanów z Prokurentami, która na 

bieżąco odpowiadała na wszystkie zadane pytania. Niemniej jednak zapytał o uwagi 

do sprawozdania? 

Pani Radna Edyta Rzeplińska - Filipowicz, podziękowała za bardzo dobrze  

i profesjonalnie przygotowaną informację o działalności Elektrociepłowni za 2023 

rok. 

Pani Radna w swojej wypowiedzi przypominała zadania Spółki i poruszyła 

następujące kwestie: 



 

 przyjętą strategię dekarbonizacji i rozwoju. Spóła prowadzi działania mające 

na celu zmniejszenie emisji zanieczyszczeń z wytwarzania ciepła oraz 

realizacji założeń transformacji energetycznej.  

 modernizację kotłów wodnych, wyposażając je w instalację odpylania spalin 

w celu spełnienia ostrzejszych standardów ochrony środowiska 

obowiązujących od stycznia 2023 r. Spóła modernizowała też istniejące 

jednostki wytwórcze na węgiel. 

 modernizacja kotła na biomasę i kogeneracja gazowa, czterokrotnie 

zmniejszyła się emisja zanieczyszczeń pyłowych i odpowiednio gazowych do 

atmosfery, w tym dwutlenku węgla. Redukcja zanieczyszczeń pyłowych PM 

10 nastąpiła o 57 % w stosunku do stanu bazowego 2015 r. Sprawność 

odpylania po modernizacji wynosi 98%. Te wszystkie kwestie wpływają na 

zmniejszenie kosztów produkcji ciepła poprzez redukcję kosztów związanych 

z kosztami emisji CO2, narzuconymi odgórnie przez różne przepisy. 

 Spółka ciągle się modernizuje, stawia na innowacje, jednym z takich 

przykładów jest też, jak mamy podane w materiałach – aby pozyskać tanie 

źródło ciepło odpadowego z drukarni BFC, wybudowała nową instalację, 

unikatową w skali kraju. 

 Spóła buduje nowe przyłącza ciepłownicze, zwłaszcza do budynków 

wielorodzinnych, a także sieci ciepłownicze – w poprzednim roku realizowała 

trzy sieciowe zadania inwestycyjne oraz jedno w formule zaprojektuj i 

wybuduj. 

 Spóła w ubiegłym roku zaczęła produkować energię elektryczną, dzięki 

czemu miasto mogło  przywrócić pełne oświetlenie ulic, skwerów, które na 

jakiś czas zostało ograniczone w godzinach nocnych z uwagi na wysokie 

koszty energii elektrycznej narzucone przez rządowe spółki.   

 Spółka jest koordynatorem utworzonego w 2023 r. Ciechanowskiego Klastra 

Energii. 

 Spółka  prowadzi też działania edukacyjne, prowadząc  „lekcje ciepła”, które 

cieszą się dużym zainteresowaniem i aktywnością, zwłaszcza najmłodszych 

naszych mieszkańców.   

Pani Radna zwróciła też uwagę, na  trudności, z którymi boryka się Spółka, m.in. 

brak rozstrzygnięć wniosków na dofinansowanie różnych przedsięwzięć, co skraca 

czas potrzebny na ich realizację i typowe ryzyka, jakie dotykają i inne podmioty 

prowadzące wszelką działalność jak np. związane z rosnącą inflacją. 

Pani Radna,  podziękowała zarządowi oraz pracownikom spółki za pracę na rzecz 

mieszkańców, oraz udanych realizacji kolejnych inwestycji.   

Pan Przewodniczący Michał Jeziółowski, przyłączył się do podziękowań za 

profesjonalnie przygotowaną informację oraz  dotychczasowe zaangażowanie 

kierownictwa i pracowników w wykonywanie zadań spółki.  

 



 

Nikt więcej nie wypowiedział się w tej kwestii, informacja została przyjęta 

bez innych uwag. 

 

Pkt.6. Projekty uchwał. 

1) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 - druk nr 2; 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 54/VI/2024. 

2) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miejskiej Kłodzko 

- druk nr 3; 

Prezydent Ciechanowa Pan Krzysztof Kosiński podziękował 

mieszkańcom miasta za zaangażowanie w zbiórkę środków pieniących 

na pomoc powodzianom i poinformował, że pozyskana kwota została 

podwojona przez środki z budżetu miasta i wzrosła do 120 tys. zł. 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 55/VI/2024. 

Burmistrz Kłodzka Pan Michał Jan Piszko, w nagranym wystąpieniu, 

podziękował: zarówno mieszkańcom miasta, władzom i Radnym Rady 

Miasta, za okazaną pomoc w walce ze skutkami powodzi, która dotknęła 

m. in. Miasta Kłodzko.  

3) w sprawie uchylenia Uchwały Rady Miasta Ciechanów Nr 156/XIV/2015  

z dnia 26 listopada 2015 r. w sprawie opłaty od posiadania psów 

- druk nr 4; 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 56/VI/2024. 

4) w sprawie uchylenia Uchwały Rady Miasta Ciechanów Nr 328/XXV/2016  

z dnia 24 listopada 2016 r. w sprawie zwolnień w opłacie od posiadania 

psów - druk nr 5; 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 57/VI/2024. 

5) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  

- druk nr 6; 

Pan Radny Jerzy Racki, złożył oświadczenie w imieniu Klubu Radnych 

PiS, uzasadniając głosowanie przeciwko podjęciu ww. uchwały: 

  środki uzyskane do budżetu miasta w wysokości ok. 2 mln zł można 

pozyskać w ramach oszczędności na innych zadaniach; 



 

 podwyżki podatków wpłyną na standard życia mieszkańców 

osiągającym minimalne dochody; 

 miasto posiada możliwości uzyskania oszczędności w innych 

dziedzinach racjonalizując wydatki m.in. na utrzymanie zieleni (w roku 

bieżącym kwota ta wyniesie ok. 2 mln 600 tys. zł); 

 biorąc pod uwagę lokalizacje miasta (oddaleniem od linii 

komunikacyjnych, trasy S7)  podniesienie podatku dla 

przedsiębiorców, spowoduje zmniejszenie zainteresowania 

powstawania nowych firm. 

Pan Radny Stanisław Bronowski wyraził swój sprzeciw, przeciwko 

podwyższeniu podatków od nieruchomości. W swojej wypowiedzi 

zwrócił uwagę na potrzebę bardziej racjonalnego wykorzystywania 

budżetu. Rezygnację z inwestycji generujących tylko koszty. Pan Radny 

zaapelował do radnych o niepopieranie tej uchwały i przeanalizowanie 

wydatków miasta. Pan Radny zaproponował poszukanie realnych 

oszczędności i rozwiązań przynoszących korzyści zarówno 

mieszkańcom jak też przedsiębiorcom.  

Głos zabrał Pan Radny Marek Łebkowski, który zwrócił uwagę,  

że podwyżki podatków są zawsze trudnym tematem, jednak musimy 

pamiętać, że wpływy z nich wpływają na sytuację miasta. Trzeba 

zauważyć , że nasze miasta z roku na rok  ładnieje, powstają nowe 

inwestycje, które są dla mieszkańców miejscami wypoczynku, 

prowadzenia działalności gospodarczej i zatrudnienia. Pan Radny 

zwrócił uwagę na niełatwą sytuację samorządów, które po ośmiu latach 

„rządów rozdawnictwa i szastania publiczny groszem”, obciążania gmin 

ponad ich możliwości nowymi zadaniami własnymi nie zapewniając 

źródeł ich finansowania. Doprowadziło to do zwiększenia poziomu 

zadłużenia samorządów z poziomu ok. 4% do ok. 60%. Po podjęciu 

uchwały dochody miasta wzrosną o ok. 1,9 mln zł. Miasto powinno 

przeznaczać środki nie tylko na inwestycje „twarde”, ale i społeczne  

i prorodzinne. Mając na celu zwiększenie pomocy aktywizacyjnej dla 

mieszkańców miasta Klub Radnych PO złożył projekt uchwały 

zwalniający z opłat za przedszkola, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Miejska Ciechanów. Pan Radny uzasadnił potrzebę podjęcia 

przedłożonej uchwały takim aspektami jak: wsparciem rodzin, 

równością szans edukacyjnych, wspieraniem aktywizacji zawodowej 

rodziców, wzmocnieniem lokalnej społeczności i zwiększeniem 

atrakcyjności miasta. Finansowanie wykonania uchwały będzie 

realizowane z wpływów z podatków od nieruchomości.  

Skarbnik Pani  Ewa Szeluga, uzasadniła potrzebę podwyższenia 

podatku od nieruchomości i wskazała na: 



 

 podatek nie był podwyższany od dwóch lat; 

 na ustalane górne granice stawek kwotowych podatku 

od nieruchomości ma wpływ wskaźnik cen towarów i usług 

konsumpcyjnych w pierwszym półroczu danego roku podawany 

w komunikacie Prezesa GUS; 

 ceny towarów i usług konsumpcyjnych w pierwszym półroczu 

2024 r. wzrosły o 2,7% w stosunku do pierwszych sześciu 

miesięcy roku 2023; 

 skumulowany wskaźnik inflacji w tym czasie wyniósł 17,7%; 

 niniejszą uchwałą wszystkie stawki podatku od nieruchomości 

na rok 2025 zostały zmienione o 7,5%; 

 aktualizacja stawek podatku od nieruchomości o powyższy 

wskaźnik i nie stanowi pełnego przywrócenia wartości podatku z 

uwagi na wysoką inflację; 

 po podwyższeniu podatku w Gminie Miejskiej Ciechanów będą 

obowiązywały jedne z niższych podatków w regionie. 

Pan Michał Jeziółkowski - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów 

podziękował przedmówcom za głos w dyskusji i stwierdził, że  podjęcie 

uchwal o podwyżce podatków jest decyzją trudną. Dyskusje związane  

z projektami uchwał powinny odbywać się w klubach, między klubami i na 

posiedzeniach komisji, gdzie powinny być wypracowywany konkretne 

rozwiania. 

 Pan Michał Jeziółkowski - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów 

udzielił głosu ad vocem wypowiedzi, Panu Radnemu Stanisławowi 

Bronowskiemu i określił czas na pół minuty. 

Pan Radny Stanisław Bronowski wyraził opinię, że wypowiedź będzie 

trwałą czterdzieści sekund i  odniósł się do argumentów wskazujących na 

potrzebę podniesienia podatków, takich jak: rosnąca inflacja, 

podwyższenie innych  opłat w tym niezależnych od miasta. Radni nie 

powinni przenosić rosnących kosztów na barki mieszkańców i podnosić 

podatki.  

Pan Michał Jeziółkowski - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów 

po upływie wskazanego przez Radnego czasu (czas wypowiedzi jedna 

minuta trzydzieści sześć sekund) wypowiedzi odebrał głos Panu 

Radnemu  Stanisławowi Bronowskiemu. 

Uchwała 15 głosami za, 6 głosami przeciwnymi i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 58/VI/2024. 



 

6) w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących  

ograniczenia w godzinach nocnej sprzedaży napojów alkoholowych 

przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży - druk nr 7;  

Sekretarz Miasta Pani Adrianna Saganek uzasadniła potrzebę 

podjęcia ww. uchwały wskazując na: 

 konsultacje społeczne dają możliwość poznania oczekiwań 

mieszkańców oraz podniesienia kompetencji w zakresie 

organizowania dialogu z obywatelami. Mają na celu zwiększanie 

aktywności i zaangażowania obywateli w sprawy miasta; 

 ograniczenie godzin nocnej sprzedaży napojów alkoholowych, 

powinno być poprzedzone wypowiedzeniem się w tej sprawie 

wszystkim ciechanowianom; 

 potrzeba opracowania projektu uchwały  została zainicjowana 

skargami mieszkańców, którzy mieszkają w otoczeniu sklepów z 

całodobową sprzedażą napojów alkoholowych. Konsultacje 

stanowią odpowiedź na potrzebę weryfikacji konieczności zmiany 

przepisów i możliwości wprowadzenia ograniczenia godzin 

sprzedaży nocnej; 

 wprowadzanie ograniczeń godzinowych spożywania napojów 

alkoholowych ma na celu obniżenie ilości spożywanego alkoholu, 

poprawę bezpieczeństwa i porządku publicznego, a tym samym 

zredukowanie liczby interwencji Policji i Straży Miejskiej. 

Pan Radny Jerzy Racki, poinformował, że próby wprowadzenia 

ograniczeń w nocnej sprzedaży alkoholu na wynos, były już wcześniej 

konsultowane społecznie. Pan Radny poinformował, że w 2018 roku 

złożył wniosek poparty  podpisami ponad czterystu pełnoletnich 

mieszkańców o przygotowanie projektu uchwały ograniczającej sprzedaż 

alkoholu w godzinach nocnych. Wówczas Rada Miasta nie podjęła prac 

nad przygotowaniem projektu stosownej uchwały. Rada Miasta  ma 

kompetencje nie tylko na ograniczenie nocnej sprzedaży alkoholu, ale 

również jego dostępności w postaci zmniejszenia liczby punktów jego 

sprzedaży. 

Pan Radny poddał we wątpliwość treść jednego z pytań zawartych  

w ankiecie: 

„Czy należy wprowadzić ograniczenia w godzinach nocnej sprzedaży 

napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem 

sprzedaży jedynie w centrum miasta na terenie osiedla Śródmieście?” 

Tak sformułowane pytanie spowoduje, że sprzedaż zostanie 

przeniesiona do innych dzielnic miasta. 



 

Pan Radny Janusz Prusiński, zwrócił uwagę na pozostające  

w sprzeczności punkty 2 i 3 ankiety. Zaznaczenie rubryki „Tak”  

w obydwu punktach może spowodować uznanie głosu za nieważny. 

     

Sekretarz Miasta Pani Adrianna Saganek poinformowała,  

że przedstawienie projektu uchwały była potrzeba pozyskania pełnej 

rzetelnej informacji od mieszkańców miasta i nie zgodziła się z opinią 

pominięcia innych osiedli w ankiecie. Ankieta jest tak skonstruowana, że 

można się wypowiedzieć o ograniczeniach nie tylko w centrum, ale także 

w całym mieście. Z tego powodu zostały zaproponowane odpowiedzi  

w  punkty 2 i 3 ankiety i nie są w sprzeczności.  

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 59/VI/2024. 

7) w sprawie przekazania wniosku według właściwości - druk nr 8. 

Pan Radny Janusz Prusiński, zwrócił uwagę, że art. 20 pkt 14 Ustawy  

o drogach  publicznych, w przypadku zagrożenia, daje uprawnienia 

zarządcy drogi do „wprowadzania ograniczeń lub zamykanie dróg  

i drogowych obiektów inżynierskich dla ruchu oraz wyznaczanie objazdów 

drogami różnej kategorii, gdy występuje bezpośrednie zagrożenie 

bezpieczeństwa osób lub mienia”. 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się, została podjęta i nosi nr 60/VI/2024. 

Pkt. 7. Informacja o oświadczeniach majątkowych. 

Pan Michał Jeziółkowski - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów 

poinformował o złożonych oświadczeniach majątkowych za 2023 rok, 

koniec i początek kadencji,  przez: Przewodniczącego RM, Radnych, 

Prezydenta Miasta, Zastępcę Prezydenta Miasta, Skarbnika, Sekretarza, 

pracowników UM, wydających decyzje administracyjne w imieniu 

Prezydenta Miasta, Kierowników jednostek organizacyjnych, spółek Gminy 

Miejskiej Ciechanów, dyrektorów szkół i przedszkoli.  

Pan Przewodniczący Rady Miasta Michał Jeziółkowski zarządził 

piętnaści minut przerwy. 

Po przerwie: 

Pkt.8 Interpelacje. 

Interpelacje złożyli: 

Pan Radny Stanisław Bronowski w sprawach: 

 zasad korzystania z obiektów sportowych znajdujących na terenach 

miejskich bądź jednostki podległe Gminie Miejskiej Ciechanów; 



 

 budowy punktów szaletowych na terenie naszego miasta w pobliżu 

terenów rekreacyjnych. 

 

Radna Pani Jolanta Kącka w sprawie zasłaniania latarni przez roślinność 

w Parku im. Marii Konopnickiej. 

 

Radna Pani Magdalena Grelik-Grodecka w sprawie ustawienia ławek  

i koszy na odcinku pieszo-rowerowym od ul. Tatarskiej do Wyrzykowskiego. 

 

Pan Radny Arkadiusz Chełmiński w sprawie  budowy chodnika wzdłuż  

ul. Czarneckiego.  

 

Pani Radna Edyta Rzeplińska-Filipowicz w sprawach: 

 naprawy ul. Kuny; 

 oznakowania przejść dla pieszych napisami przestrzegającymi przed 

używaniem telefonów komórkowych. 

 

 Pkt. 9. Czas dla Zarządów Osiedli.   

Pani Jadwiga Jarosz – Przewodnicząca Zarządu Osiedla Kargoszyn, 

podziękowała za pozytywne rozpatrzenie wniosku o podniesienie  

od przyszłego kwoty na działalność zarządów osiedli. 

Przewodnicząca ZO nr 12 – Zachód  Pan Dariusz Węcławski zwróciła 

się z prośbą o budowę chodnika wzdłuż ul. Czarneckiego. 

Pkt. 10. Zapytania i wolne wnioski. 

Pan Radny Jerzy Racki, poprosił Przewodniczącego Rady Miasta  

o podanie podstawy prawnej określenia czasu zabrania głosu i jego 

odebrania Panu Radnemu Stanisławowi Bronowskiemu. Pan Radny 

odwołał się do odpowiednich zapisów Statutu Gminy Miejskiej Ciechanów. 

Poprosił  o pisemne uzasadnieni swojej decyzji. 

Pan Przewodniczący Rady Miasta Michał Jeziółkowski poinformował,  

że obrady RM prowadzi nie tylko o zapisy statutu, ale także na postawie 

przepisów wyższego rzędu – Ustawy o samorządzie gminnym.   

  Wnioski zgłosili: 

Pan Radny Stanisław Bronowski w sprawach: 

 ustalenia transparentności zasad dyskusji na sesjach RM; 

 organizacji ruchu na cmentarzu komunalnym i ul. Gostkowskiej w dniu  

1 listopada. 

Pani Radna Edyta Rzeplińska-Filipowicz w sprawie uzupełnienia 

chodnika na ul. Czerneckiego. 

Pan Radny Krzysztof Leszczyński w sprawie  zmiany od 2025 roku 

terminów zbiórki odpadów wielkogabarytowych z zabudowy wielorodzinnej. 



 

Zapytania złożył  Stanisław Bronowski w sprawach:  

 kosztów opracowania wizualizacji inwestycji w gminie Miejskiej 

Ciechanów; 

 działania w zakresie profilaktyki zdrowia psychicznego ze szczególnym 

uwzględnieniem dzieci i seniorów. 

Pkt.11. Informacja Przewodniczącego dotycząca korespondencji, jaka 

wpłynęła do Rady Miasta w okresie międzysesyjnym.   

Pan Przewodniczący RM poinformował, że wszelka korespondencja, 

która wpłynęła do Rady Miasta za jego pośrednictwem, została 

przekazana do Radnych drogą elektroniczną.   

 

Pkt. 12. Zamknięcie obrad Sesji.  

  

Pan Przewodniczący Rady Miasta Michał Jeziółkowski zamknął 

obrady VI Sesji Rady Miasta Ciechanów.  

  

Załącznik do protokołu: nagranie audio-video z Sesji  

  

  

                                                                                 Przewodniczący Rady Miasta  

  

    /-/Michał Jeziółkowski  

 

 

Protokołowała: 

Stefan Bonisławski  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Sprawozdanie międzysesyjne 26.09-23.10.2024 

 

Przedłużenie alei UE z dofinansowanie z UE. Start robót 

Miasto rozpoczęło budowę nowego odcinka wschodniej obwodnicy Ciechanowa. 

Aleja Unii Europejskiej zostanie przedłużona od skrzyżowania przy centrum 

handlowym we Władysławowie do północnych granic miasta (ul. Przasnyskiej  

i ul. Gruduskiej). We wrześniu wykonawca rozpoczął prace geodezyjne i ziemne 

związane z przebudową melioracji od strony centrum handlowego. Ze względu na 

szeroki zakres inwestycji (obejmujący budowę ponad 4-kilometrowego odcinka 

drogi) w celu zapewnienia sprawnej komunikacji, prace będą prowadzone etapami  

z podziałem na odcinki. Przedłużenie alei Unii Europejskiej pozwoli poprowadzić 

auta przejeżdżające przez centrum Ciechanowa trasą obwodową, co zmniejszy 

natężenie ruchu, poziom hałasu i zanieczyszczeń. 22 października miasto 

otrzymało informację o dofinansowaniu budowy nowego odcinka alei UE wraz ze 

ścieżkami rowerowymi. Wniosek Miasta Ciechanów złożony do Mazowieckiej 

Jednostki Wdrażania Programów Unijnych został oceniony najwyżej na całym 

Mazowszu i otrzymał największe kwotowo dofinansowanie (25 mln zł). 

Przewidywany termin zakończenia prac przy budowie nowego odcinka wschodniej 

obwodnicy miasta to wrzesień 2026 r. Łączna wartość tej inwestycji, którą wykonuje 

firma Strabag Spółka z o.o. to 62 308 233,18 zł. (w tym nadzór 439 110 zł).   

 

Zagospodarowanie zbiornika wodnego „Jeziorko” 

16 października podpisano umowę z wykonawcą. Prace obejmować będą 

zagospodarowanie istniejącego zbiornika w Parku Miejskim Jeziorko wraz z jego 

najbliższym otoczeniem. Powstaną dwa zbiorniki: naturalny i sztuczny, oddzielone 

od siebie groblą, po której zostanie poprowadzona drewniana kładka. Wokół 

zbiorników będzie wybudowana ścieżka spacerowa połączona z siecią ścieżek już 

istniejących. Teren zostanie oświetlony. Projekt przewiduje również wykonanie 

terenów zielonych z nasadzeniami drzew i łąk kwietnych, montaż elementów małej 

architektury, budowę tarasu widokowego, schodów i pochylni dla osób z 

niepełnosprawnościami. Planowany termin zakończenia zadania to koniec 2025 r. 

Inwestycja będzie zrealizowana dzięki pozyskaniu przez miasto środków unijnych 

na ten cel. Pokryją 85% kosztów zadania. 

 

 



 

Odbetonowanie placu Jana Pawła II 

17 października podpisano umowę z wykonawcą prac. Na realizację inwestycji 

pozyskano środki z Funduszy Europejskich dla Polski Wschodniej 2021-2027. 

Pokryją 85% kosztów kwalifikowanych inwestycji. Zamówienie obejmuje 

opracowanie dokumentacji projektowej i wykonanie robót budowlanych związanych 

z przebudową placu w zakresie zwiększenia w jego obrębie przestrzeni zielonych. 

Zaplanowano m.in. wykonanie rabat  z nasadzeniami roślinności, montaż ławek 

parkowych, budowę automatycznej toalety publicznej oraz przebudowę kanalizacji 

deszczowej. Koncepcja architektoniczna zakładająca zwiększenie areału zieleni w 

centrum Ciechanowa pozytywnie przeszła przez proces konsultacji społecznych w 

2023 r. Realizacja inwestycji zajmie nieco ponad rok. Jej koszt to 3 mln zł. 

 

Budowa nowego żłobka miejskiego  

W październiku wykonawca dostarczył moduły wyposażone m.in. w okna, drzwi, 

instalacje techniczne i elementy wyposażenia części sanitarnych. Obecnie prowadzi 

prace wykończeniowe oraz instalacyjne. Zakres prac obejmie też wyposażenie 

wszystkich pomieszczeń w budynku, budowę placu zabaw, parkingu, chodników, 

ciągu pieszo-jezdnego, oświetlenia terenu i wykonanie nasadzeń roślin ozdobnych. 

Planowany termin zakończenia inwestycji to maj 2025 r. 

 

Umowa na dofinansowanie I etapu odnowienia „Kanałów”  

Ponad 1,5 mln zł zasili budżet Ciechanowa. Środki z funduszy europejskich 

umożliwią utworzenie Miejskiego Parku Botanicznego. Powstanie między ulicami: 

Gostkowską, Kargoszyńską i Kraszewskiego (ponad 4,2 ha terenu). Wykonane 

będą nowe nasadzenia roślinności, przy istniejącym zbiorniku powstanie sieć 

ścieżek  

o naturalnej nawierzchni dla spacerowiczów, oświetlenie i monitoring. 30 września 

podpisano umowę na dofinansowanie zadania ze środków Funduszy Europejskich 

dla Mazowsza 2021-2027. Pokryją 85% kosztów kwalifikowanych projektu. Ponadto 

od strony ul. Gostkowskiej wybudowana będzie nowa kładka dla pieszych, a nad 

wodą powstaną siedziska w formie schodków. Na tę część inwestycji miasto będzie 

ubiegało się o dofinansowanie z innych programów. 

 

 

Remont budynków z lokalami socjalnymi 



 

W dwóch budynkach przy ul. Płońskiej (nr 59/1 i 59/2), powstałych w latach 

czterdziestych XX w., znajduje się 13 lokali socjalnych. Do tej pory były ogrzewane 

piecami kaflowymi, kuchniami węglowymi i piecami na paliwo stałe. Stan techniczny 

obu budynków wymagał ich pilnego remontu. Towarzystwo Budownictwa 

Społecznego Sp. z o. o. prowadzi remont obejmujący: powstanie nowej instalacji 

grzewczej (elektrycznej), likwidację kotłów na paliwo stałe, docieplenie i 

otynkowanie elewacji, wymianę stolarki okiennej, rynien i rur spustowych, 

wyremontowanie kominów ponad dachem, wykonanie obróbek blacharskich, 

odkopanie  

i docieplenie fundamentów. Na przeprowadzenie inwestycji miasto pozyskało  

300 tys. zł z programu „Mazowsze dla czystego ciepła 2024”. Pozostałe koszty  

(200 tys. zł) pokryje budżet miasta. Dodatkowo na dachach remontowanych 

budynków wymienione zostanie pokrycie dachowe. Ten zakres prac zostanie 

wykonany w ramach środków miasta przekazanych Towarzystwu Budownictwa 

Społecznego. Remont obu budynków ma zakończyć się w listopadzie 2024 r. 

 

Zakończono remont zabytkowej dolnej części ul. Pułtuskiej 

Modernizacja została zakończona trzy miesiące przed terminem. Prace objęły 

odcinek od nr 13 do nr 31, wpisany do Rejestru Zabytków Nieruchomych 

Województwa Mazowieckiego. Na drodze odtworzono nawierzchnię z kamienia 

polnego, zgodnie z zaleceniami konserwatora. Zastosowano również pochodzące  

z rozbiórki, oryginalne granitowe krawężniki, które odcinkowo uzupełniono nowym 

materiałem. Powstał chodnik, przebudowano kanalizację deszczową, infrastrukturę 

kolidującą i zjazdy. Schody prowadzące wcześniej podniosło poziom 

bezpieczeństwa pieszych oraz kierowców. Inwestycję zrealizowała firma PDG Sp. 

z o.o. z siedzibą w Jesionce. Koszt prac to prawie 1,2 mln zł.  

 

Modernizacja ul. Nadrzecznej  

W ul. Nadrzecznej powstaje m.in. nowa trasa dla rowerzystów. W celu zapewnienia 

bezpieczeństwa nastąpi odseparowanie ruchu samochodów od pieszych i osób 

przemieszczających się na rowerach. Ulica będzie jednokierunkowa na całej 

długości. Ruch będzie odbywał się od skrzyżowania z ul. Wodną w kierunku  

ul. Wojska Polskiego. W tej chwili realizowane są prace drogowe: trwa wyznaczanie 

trasy jezdni, chodników i ścieżki pieszo – rowerowej. Układana jest nawierzchni 

chodników z płyt granitowych, które stylistyką nawiązują do placu przed ratuszem. 



 

Stylizowane będzie też oświetlenie, którego montaż jest w toku. Wcześniej powstała 

nowa sieć wodociągowa i kanał technologiczny. Na finiszu jest budowa kanalizacji 

deszczowej. W późniejszym etapie na ul. Nadrzecznej w miejscach, gdzie 

prowadzone są usługi, wyznaczone będą miejsca postojowe. Prace mają zakończyć 

się wiosną przyszłego roku. 

 

Przebudowa ul. Śmiecińskiej 

Wybudowana została kanalizacja deszczowa oraz ok. 400 mb. chodników.   

Na odcinku dł. ok 500 mb. ułożono pierwszą warstwę jezdni z masy asfaltowej.  

Na pozostałym odcinku drogi trwają prace związane z korytowaniem oraz 

układaniem warstw podbudowy z kruszywa. W ramach zamówienia powstanie także 

ciąg pieszo-rowerowy, droga dla rowerów a także miejsca postojowe i oświetlenie. 

Prace mają zakończyć się wiosną przyszłego roku. 

   

Zakończona modernizacja powiatowego odcinka ul. Leśnej  

Znajdujący się w granicach administracyjnych miasta powiatowy odcinek ul. Leśnej 

przeszedł kompleksową modernizację. Oprócz nowej nawierzchni pojawiła się tam 

m.in. ścieżka pieszo-rowerowa. Miasto z własnego budżetu do inwestycji powiatu 

ciechanowskiego dołożyło 1 mln zł.  

 

Budowa oświetlenia ulicy Kaczeńców i części Tatarskiej  

Wykonawca realizuje roboty budowlano - montażowe związane z budową 

oświetlenia w obu ulicach. Łącznie zostanie zamontowanych 12 słupów 

oświetleniowych wraz z okablowaniem. Umowny termin zakończenia zadania to 

październik br.  

 

Opracowanie projektów przebudowy ul. Pogodnej, Pięknej, Złotej, 

Szmaragdowej i Błękitnej (Ciechanowski Budżet Obywatelski) 

W związku z uchyleniem się wykonawcy od podpisania umowy, postępowanie 

przetargowe zostało unieważnione. Przygotowany został kolejny wniosek  

o wszczęcie postępowania.  

 

 

 



 

Wykonanie projektów modernizacji ulic: Księcia Janusza Mazowieckiego  

i Michała Wołodyjowskiego (Ciechanowski Budżet Obywatelski) 

Postępowanie unieważniono, ponieważ cena najkorzystniejszej oferty 

przewyższała kwotę, którą planowano przeznaczyć na sfinansowanie zamówienia. 

Wszczęto nowe postępowania (osobno dla każdej z ulic).  

 

Będzie nowy most w ul. Augustiańskiej  

Most na Łydyni w ul. Augustiańskiej zyska dwa pasy ruchu. Wymieniona zostanie 

konstrukcja, nawierzchnia drogi, powstaną chodnik i ścieżka rowerowa, umocnione 

będą koryta rzeki i skarpy, przebudowę przejdą sieci. Dokumentacja projektowa jest 

już gotowa. Prace rozpoczną się w okresie niskich stanów wód oraz po okresie tarła  

i migracji większości ryb i nie ograniczą przepływów wód. Sejmik Województwa 

Mazowieckiego 22 października pozytywnie rozpatrzył wniosek ratusza  

o dofinansowanie w wysokości 3,5 mln zł  z „Instrumentu wsparcia zadań ważnych 

dla równomiernego rozwoju województwa mazowieckiego”. Jeszcze w tym roku 

zostanie ogłoszone postępowanie przetargowe celem wyłonienia wykonawcy. 

Pierwsze prace powinny rozpocząć się wiosną 2025 roku, a ich zakończenie 

przewidziane jest w 2026 r. 

 

Rewitalizacja i zagospodarowanie terenu rekreacyjnego zbiornika wodnego 

kąpieliska Krubin – VII etap (Ciechanowski Budżet Obywatelski) 

Prace budowlano-montażowe zbliżają się do zakończenia. Zagospodarowanie 

terenu obejmuje: nawiezieniu piasku, montaż elementów małej architektury (stoły 

piknikowe, kosze, głazy narzutowe do siedzenia). Na terenie plaży od strony ul. 

Sońskiej zamontowano urządzenie zabawowe. W ramach zadania planuje się 

wykonanie również nasadzeń roślin ozdobnych. 

 

Rekonstrukcja zabytkowego drewnianego budynku dawnej Kolei 

Nadwiślańskiej                                                                                                                

Trwają prace związane z montażem konstrukcji budynku (wykonano konstrukcję: 

stropu, więźby dachowej i podłogi drewnianej). Przewidywany termin zakończenia 

zadania to pierwsza połowa 2025 r. Na realizację inwestycji miasto otrzymało 

dofinansowanie z Rządowego Program Odbudowy Zabytków w kwocie 1,3 mln zł. 

 

Miasto z nagrodą za renowację zabytku 



 

Inwestycja w odrestaurowanie i nadanie nowych funkcji budynkowi dawnego 

Stowarzyszenia Spożywców „Łydynia” przy ul. Fabrycznej 2 została wyróżniona  

w konkursie „Renowacja Roku Zabytków Mazowsza”. Konkurs został objęty 

honorowym patronatem Marszałka Województwa Mazowieckiego i Stowarzyszenia 

Architektów Polskich SARP, patronatem Akademii Sztuk Pięknych w Warszawie, 

Politechniki Warszawskiej, Stowarzyszenia Konserwatorów Zabytków oraz 

Towarzystwa Opieki nad Zabytkami. 

 

Poprawa efektywności energetycznej budynków szkół 

W Szkole Podstawowej nr 4 kontynuowane są prace związane z izolacją 

fundamentów i ścian zewnętrznych oraz prace elewacyjne. Wewnątrz budynku 

prowadzone są prace gipsowe i malarskie. W trakcie jest wykonywanie posadzki na 

hali sportowej. W Szkole Podstawowej nr 5 wykonywane są prace elewacyjne.  

W trakcie realizacji jest wymiana stolarki okiennej, montaż parapetów oraz roboty 

wykończeniowe. Wykonywana jest posadzka na hali sportowej. Prace mają 

zakończyć się latem 2025 r. Inwestycja została dofinansowana ze środków 

Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych. 

   

6 mln zł z UE na magazyny energii 

Miasto Ciechanów pozyskało dofinansowanie unijne na zakup i montaż magazynów 

energii elektrycznej. Będą zamontowane na 8 obiektach użyteczności publicznej 

(szkoły podstawowe i przedszkola) oraz 162 budynkach mieszkańców Ciechanowa, 

którzy w lutym i marcu 2024 r. zgłosili się do programu. Przedsięwzięcie będzie 

realizowane w 2025 r. Jego celem jest zwiększenie autokonsumpcji energii 

elektrycznej produkowanej z OZE. Łączny koszt przedsięwzięcia to 7 mln zł.  

Z Funduszy Europejskich dla Mazowsza pochodziło będzie prawie 6 mln zł. 

 

Modernizacja pomieszczeń na potrzeby działalności związanej  

z podopiecznymi Towarzystwa Przyjaciół Dzieci (Ciechanowski Budżet 

Obywatelski) 

Wykonawca uzyskał akceptację Mazowieckiego Wojewódzkiego Konserwatora 

Zabytków oraz brak sprzeciwu ze strony starostwa na realizację inwestycji. 

Wykonano czyszczenie i malowanie elewacji frontowej. Trwają prace związane  

z renowacją balkonu zlokalizowanego nad tarasem oraz roboty wewnątrz budynku 

(izolacja cieplna z wełny mineralnej stropów i ścian). Prace potrwają do końca roku. 



 

 

Rozbudowa monitoringu miejskiego - etap II 

16 października przekazano wykonawcy teren budowy. Wykonawca uzyskał zgody 

na zaciąg kabli światłowodowych. Powstaną 4 nowe punkty kamerowe w rejonie 

cmentarza komunalnego. Doposażone będzie centrum monitoringu miejskiego. 

Zadanie zakończy się w grudniu. 

 

Monitoring na Osiedlu Bloki (Ciechanowski Budżet Obywatelski) 

Wykonawca uzyskał zgodę na zaciąg światłowodu. W połowie października 

przekazano teren budowy. Dwie kamery będą zamontowane pomiędzy ul. Hallera  

i ul. 17 Stycznia. Zadanie zakończy się w grudniu. 

 

Linarium na placu zabaw przy ul. Wesołej (Ciechanowski Budżet Obywatelski) 

Obecnie trwają prace związane z wykonaniem nawierzchni bezpiecznej z piasku, 

montażem urządzenia do zabaw i rekreacji na świeżym powietrzu, tablicy 

regulaminowej oraz porządkowaniem terenu okalającego zamontowane 

urządzenie. Zadanie jest blisko finalizacji. 

 

W Ciechanowie powstanie kryte lodowisko 

Pozyskano 3 mln zł dofinansowania na nową inwestycję w obszarze sportu  

i rekreacji. Kryte lodowisko miejskie powstanie na terenie kompleksu sportowego 

przy ul. 3 Maja. Wewnątrz znajdzie się tafla o wymiarach 20 m x 45 m wykonana  

w konstrukcji płyty betonowej mroźniczej z bandami, umożliwiającymi ich demontaż 

w okresie letnim. Pozwoli to zmienić przeznaczenie obiektu do celów sportowo-

rekreacyjnych dla amatorów innych dyscyplin, np. wrotkarstwa. Technologia 

mrożenia lodowiska zostanie oparta o agregat chłodniczy i orurowanie (czynnik 

chłodzący w postaci cieczy), co umożliwi bezproblemowe korzystanie z lodowiska 

przy temperaturze otoczenia do +15 °C włącznie. Teren przyległy będzie oświetlony  

i zagospodarowany. 

 

Przy SP nr 1 powstanie Orlik 

Na terenie Szkoły Podstawowej nr 1 miasto wybuduje kompleks sportowy z dwoma 

boiskami: „Orlikiem” do piłki nożnej oraz drugim do gier zespołowych. Powstanie 

również zaplecze szatniowo-sanitarne i trenerskie. 4 października ratusz otrzymał 



 

informację o 1,5 mln zł dofinansowania z Ministerstwa Sportu i Turystyki na 

wykonanie inwestycji. 

 

Inżynieria miejska i utrzymanie infrastruktury drogowej 

 Wykonano prace w ul. Armii Krajowej, polegające na uszczelnieniu spękań 

podłużnych, siatkowych i poprzecznych, w dalszej kolejności zostaną 

usunięte zaniżenia powstałe na ww. ulicy w obrębie skrzyżowania z ul. 

Sikorskiego. Tłuczniem utwardzono odcinek drogi wew. od ul. Św. Anny. 

 Kostką brukową utwardzono alejki przy kwaterach 40 i 41 na terenie 

cmentarza komunalnego. W tej samej technologii wykonano utwardzenie 

obszaru przy nowo powstałej bramie wjazdowej od strony pętli miejskiej.  

 Wyczyszczono odcinki sieci kanalizacji deszczowej zlokalizowanej w ulicach:  

Starowiejskiej, Małgorzackiej, Sienkiewicza, Przytorowej, Wyspiańskiego. 

 Wykonano remonty na sieci kanalizacji deszczowej w ulicach: Batalionów 

Chłopskich, Starowiejskiej, Prusa, Dziemieszkiewicza „Roja”, Mleczarskiej,  

Al. Zwycięstwa (wymiana i regulacja wpustów na studzienkach ściekowych), 

ul. Kolbe (wymiana i regulacja włazu na studni rewizyjnej). Zlecono do 

czyszczenia odcinki sieci kanalizacji deszczowej zlokalizowanej w ulicach: 

Różyckiego, Głowackiego, Narutowicza, Okrzei, Powstańców 

Warszawskich, Wyzwolenia, Spółdzielczej, Hallera, Moniuszki. 

 Naprawiono nawierzchnię ul. Tysiąclecia (za mostem na rzece Łydyni), 

uszkodzoną w wyniku ingerencji bobrów.  

 Zakończył się sezon Ciechanowskiego Roweru Miejskiego, będący testem 

możliwości systemu 4 generacji.  

 30 września podpisano umowę z Agencją Wspierania Ochrony Środowiska 

Sp. z o.o. dotyczącą udostępnienia licencji na korzystanie z Programu 

Monitorowania i Zarządzania Gospodarką Wodno-Ściekową. Program ten 

umożliwia pełną i cyfrową automatyzację procesów pomiędzy gminą, firmami 

asenizacyjnymi oraz oczyszczalnią ścieków.  

 

 

Nowe drzewa na miejskich działkach  

 W ramach projektu „Drzewa dla Ciechanowa” (Ciechanowski Budżet 

Obywatelski) 10 października rozpoczęto wykonywanie nasadzeń roślin 

m.in. przy ul. Armii Krajowej, ul. Harcerskiej, przy placu zabaw na ul. Kruczej, 



 

w pasie ul. Ceramicznej, przy parkingu na ul. Powstańców Wielkopolskich, 

przy placu zabaw na Księcia Konrada. Kolejne drzewa są sadzone 

sukcesywnie. Łącznie w tym roku w przestrzeni miasta pojawi się ich 200. 

 „Drzewa ojców” – 5 października odbyła się kolejna odsłona proekologicznej 

akcji sadzenia drzew dla nowo narodzonych dzieci w Miejskim Parku Ojców 

im. W. Pikusa. Zasadzono 25 klonów. 

 

Nagrody za najładniejsze posesje 

4 października w ratuszu wręczono nagrody za najładniejsze ogródki i balkony  

w zorganizowanym przez Urząd Miasta 27. konkursie na najładniejszą posesję. 

Wpłynęły 22 zgłoszenia. 

 

83,98 ton azbestu usuniętych z terenu miasta 

Ratusz wsparł mieszkańców, którzy chcieli pozbyć się ze swoich posesji wyrobów 

zawierających azbest. Szkodliwy materiał bezpłatnie odebrano z 45 posesji  

i przekazano do utylizacji. Proces usuwania azbestu realizowano od sierpnia do 

października tego roku. Zakres prac oszacowano na podstawie wniosków 

mieszkańców złożonych wiosną do ratusza przez osoby fizyczne nieprowadzące 

działalności gospodarczej, wspólnoty mieszkaniowe i użytkowników ogrodów 

działkowych. Prace zrealizowała firma Środowisko i Innowacje  

Sp. z o.o. z siedzibą w Warszawie, która została wyłoniona w trybie zapytania 

ofertowego.  

Na realizację zadania miasto pozyskało 33 tys. zł dofinansowania z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. Wartość całego 

zadania to 49 884,12 zł. 

 

Jesienna zbiórka odpadów wielkogabarytowych i zużytego sprzętu RTV i AGD 

Akcja trwa od 21 do 29 października. Odpady wielkogabarytowe (oraz zużyty sprzęt 

elektryczny i elektroniczny będą odebrane przez pracowników miejskiej spółki 

Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych. 

 

Nowe autobusy miejskiej komunikacji 

Flota pojazdów Zakładu Komunikacji Miejskiej wykorzystywana do obsługi 

pasażerów została powiększona o 3 nowe autobusy: dwa klasy mini oraz jeden  

56-osobowy „elektryk”. Autobusy już wyjechały na ulice Ciechanowa. 



 

 

Nowa linia komunikacji miejskiej 

Od 1 października na trasie Ciechanów – Rykaczewo jeżdżą autobusy komunikacji 

miejskiej. Nowa linia nr 13 kursuje z dworca PKP przez Pęchcin, Ujazdowo  

i Ujazdówek. Została utworzona przez miasto i ZKM na wniosek Gminy Ciechanów. 

Autobusy kursujące na nowej trasie umożliwią dostęp mieszkańcom gminy wiejskiej 

do m.in. szkół, obiektów handlowo-usługowych czy zakładów pracy. 

 

Spotkania dla przedsiębiorców 

Ruszyła kolejna edycja Ciechanowskiej Akademii Przedsiębiorczości. W ratuszu 

spotkali się przedstawiciele lokalnego biznesu, którzy w ramach bezpłatnych 

szkoleń mają szansę by zdobyć wiedzę o tym, jak optymalizować, unowocześniać  

i promować swoje firmy. CAP to też okazja do nawiązania nowych kontaktów 

biznesowych i zaprezentowania swojej oferty. Szkolenie zorganizowała przy 

wsparciu miasta Mazowiecka Izba Gospodarcza w Ciechanowie. 

 

Reprezentanci organizacji pozarządowych w ratuszu 

21 października w Urzędzie Miasta odbyło się spotkanie przedstawicieli NGO.  

To element konsultacji programu współpracy miasta z organizacjami 

pozarządowymi. Dyskutowano na temat projektu programu na 2025 r. Ma on 

umożliwić wsparcie ratusza dla przeprowadzenia wybranych zadań realizowanych 

przez NGO dla mieszkańców. Są to przedsięwzięcia z zakresu edukacji, kultury, 

sportu, zdrowia, pomocy społecznej, ekologii i ochrony zwierząt. Przedstawicieli 

organizacji pozarządowych zaproszono też na bezpłatne szkolenie dotyczące 

prawidłowego rozliczania dotacji na realizację zadań publicznych. Przeprowadził  

je Mazowiecki Ośrodek Wsparcia Ekonomii Społecznej. 

 

Młodzież i dzieci w Miejskiej Bibliotece Publicznej  

3 października w siedzibie MBP odbyło się spotkanie uczniów klas VIII Szkół 

Podstawowych Nr 5 i Nr 6 oraz klasy II Bydgoskiego Zakładu Doskonalenia 

Zawodowego z Maciejem Adamkiewiczem – regionalistą, laureatem nagrody  

im. dr. Franciszka Rajkowskiego, Ciechanowianinem Roku, długoletnim 

sekretarzem Towarzystwa Miłośników Ziemi Ciechanowskiej. 11 października w 

MBP zorganizowała Noc Bibliotek. W Bibliotece Głównej MBP przy ul. Batalionów 



 

Chłopskich przeprowadzono warsztaty dla najmłodszych. W Krzywej Hali miało 

miejsce spotkanie autorskie i koncert. 

 

Sympozjum zero-waste dla młodzieży 

16 października z okazji Światowego Dnia Żywności w auli PANS odbyło się  

II Ciechanowskie Sympozjum „Żywność - szanuję". To wydarzenie edukacyjne, 

skierowane do młodzieży- uczniów starszych klas miejskich podstawówek oraz 

szkół ponadpodstawowych. Jego celem było poszerzenie wiedzy nastolatków na 

temat edukacji klimatycznej, ekologicznych skutków marnowania jedzenia i 

sposobach przeciwdziałania temu problemowi oraz promowanie proekologicznych 

postaw konsumenckich. Wydarzenie zorganizował Bank Żywności w Ciechanowie 

oraz Państwowa Akademia Nauk Stosowanych.  

 

Międzynarodowy Dzień Świadomości o Stratach i Marnowaniu Żywności  

29 września w Kamienicy W18 i na ul. Warszawskiej oddałyby się  warsztaty, 

wykłady  i pokazy. Wydarzenie zorganizował  Bank Żywności w Ciechanowie we 

współpracy z Ciechanowskim Ośrodkiem Edukacji Kulturalnej Studio. 

 

 

Obchody Miesiąca Seniorów 

 VI Ciechanowskie Senioralia – imprezę integrującą dojrzałych mieszkańców 

Ciechanowa zorganizowano 2 października. W programie znalazła się część 

medyczno-edukacyjna oraz część artystyczna. Organizację wydarzenia 

wsparł samorząd Województwa Mazowieckiego w ramach Samorządowego 

Instrumentu Wsparcia Inicjatyw Rad Seniorów „Mazowsze dla seniorów 

2024”. 

 Widowisko seniorów – kilka dni później studenci UTW zaprezentowali 

przygotowane przez siebie widowisko artystyczne „Wesele Staropolskie”. 

Realizację projektu „UTW Kulturalni” dofinansowało miasto, które wspiera 

funkcjonowanie Uniwersytetu Trzeciego Wieku.  

 

XXIX Ciechanowska Jesień Poezji 

4 i 5 października w Ciechanowie i Opinogórze odbył się zjazd literatów z Polski  

i zagranicy. Rozstrzygnięto piątą już edycję Ogólnopolskiego Konkursu Poetyckiego 

„O Laur Zygmunta z Opinogóry”. Organizatorzy przygotowali też atrakcje 



 

integrujące środowisko literackie: Noc Poetów, prezentację najnowszego wydania 

„Zeszytów Literackich” i koncert. Odbyły się spotkania i aktywności, w które 

włączono również młode pokolenie. W szkołach na terenie Ciechanowa 

zorganizowano warsztaty oraz spotkania autorskie.  

 

Ciechanowskie Wieczory Organowe  

6, 13 i 20 października w kościele św. Piotra zorganizowano ósmą edycję wieczorów 

organowych. Cykl koncertów zorganizowały: parafia św. Piotra i stowarzyszenie 

Promień Sztuki. Projekt otrzymał dofinansowanie miasta w ramach tegorocznych 

konkursów ofert dla organizacji pozarządowych. 

 

Imprezy sportowe: 

 Międzynarodowe zawody Taekwon-do – 12 i 13 października odbyła się  

XVIII edycja turnieju Taekwon-do Mazovia Masters Cup. Ciechanów był 

gospodarzem zmagań około 800 sportowców z całej Europy. Zawody od 

kilkunastu lat należą do najliczniej obsadzonych w Europie Środkowej. 

Organizuje je przy wsparciu miasta klub Taekwon-do LKS Matsogi 

Ciechanów. W przygotowanie imprezy włączył się też Polski Związek 

Taekwon-do oraz Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Ciechanowie. 

 Turniej karate – 5 października odbył się XIV Turniej Karate Kyokushin. 

Rywalizację kilkuset zawodników z całej Polski można było oglądać w hali 

sportowej przy ul. 17 Stycznia 60C. Miasto reprezentowali zawodnicy i 

trenerzy organizatora imprezy (Ciechanowskiego Klubu Karate Kyokushin).  

 Zawody pływackie –19 października na krytej pływalni odbyły się 

ogólnopolskie zawody sportowe „U Ciecha”. Imprezę zorganizował Klub 

Pływacki Ciechanów. Poza sportową rywalizacją impreza była tez okazją dla 

młodych pływaków do wspólnego spędzenia czasu. 

 II Turniej Darta – zorganizowany przez lokalny Klub Darta odbył się  

28 września. Miasto dofinansowało koszulki dla reprezentantów 

Ciechanowa, którzy uczestniczą w zawodach prowadzonych w różnych 

miejscach Polski. 

 

Bezpłatne badania profilaktyczne 

21 października przed ratuszem stanął mobilny gabinet. Na miejscu wykonywano 

bezpłatnie badania marketów nowotworowych CAE (nowotwory układu 



 

pokarmowego). Z możliwości bezpłatnego zbadania swojego zdrowia skorzystała 

setka mieszkanek i mieszkańców Ciechanowa. Akcję przy wsparciu ratusza 

przeprowadziła Ogólnopolska Organizacja Kwiat Kobiecości.  

 

Nagrody i stypendia dla nauczycieli oraz studentów  

Z okazji Dnia Edukacji Narodowej nauczycielom miejskich szkół i przedszkoli oraz 

dyrektorom placówek wręczono nagrody. Podczas inauguracji roku akademickiego 

2024/2025 w Państwowej Akademii Nauk Stosowanych im. I. Mościckiego 

nagrodzono troje studentów wyróżniających się wynikami w nauce. 

 

Medal za Zasługi dla Ciechanowa  

Kapituła Medalu za Zasługi dla Ciechanowa uhonorowała wyróżnieniem Marka 

Piotrowskiego. Wniosek o przyznanie odznaczenia złożył Związek Literatów na 

Mazowszu. Wręczenie medalu odbyło się podczas XXIX Jesieni Poezji w Muzeum 

Romantyzmu  

w Opinogórze.  

 

/-/Krzysztof Kosiński 

        Prezydent Miasta Ciechanów 

 
















